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Vědecká rada Filozofické fakulty UHK 
 

 

ZÁPIS 
 

ze zasedání Vědecké rady FF UHK 

ze dne 15. května 2009 

-------------------------------------------------------------------- 
Přítomni: dr. Grulich, doc. Mikulecká, prof. Kárník, prof. Wolf, doc. Felcman,  doc. Pátková,  

prof. Stuchlík, doc. Klíma, doc. Tichý,  doc. Fukala,  prof. Čechura, prof. Marek, doc. 

Jehlička, doc. Krejčík, doc. Fiala, prof. Klíma , doc. Droberjar, prof. Zouhar 

Omluveni: prof. Musil, doc. Janeček, prof. Peregrin, doc. Pavlů, doc. Veber,  prof. Rýdl,  

doc. Tuček , prof. Brokl  

Hosté: dr. Dočekalová- proděkanka FF,  dr. Paleček – vedoucí KFSV, Mgr. Krahulcová – 

referát vědy a zahr. styků FF, 

 

PROGRAM: 
1. Zahájení habilitačního řízení – PhDr. Pavel Krafl, Dr. – HÚ AV ČR 

2. Akreditace společného doktorského studijního oboru „Historie – teorie a vzdělávání“ 

3. Informace o dalších připravovaných akreditacích 

4. Různé 

5. Usnesení, závěr 

 
Dr. Grulich jako předseda VR FF přivítal všech 18 přítomných /z 26 členů/ a shledal VR 

usnášeníschopnou.  

 

Na úvod představil dva nové členy vědecké rady, které jmenoval od 1. ledna 2009 na dobu 

volebního období děkana, tj. do 28. 2. 2010: 

- prof. PhDr. Jan Zouhar, CSc. - profesor filozofie, proděkan pro vědu a doktorské 

studium Filozofické fakulty Masarykovy univerzity Brno 

- doc. PhDr. Eduard Droberjar, Dr. – docent archeologie, proděkan pro rozvoj a 

tvůrčí činnost Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové 

Bod 1 :  habilitační řízení dr. Krafla: 
PhDr. Pavel Krafl, Dr. působí jako vědecký pracovník oddělení dějin středověku v pobočce 

Historického ústavu AV v Brně a jako externí vyučující na Masarykově univerzitě 

(Filozofická a Pedagogická fakulta). 

Diskuze:  

- většina členů VR se shodla, ţe dr. Krafl je uznávaná osobnost a nevidí překáţky v jeho 

habilitaci na naší univerzitě ( prof. Wolf habilitaci doporučuje, doc. Fukala velmi rád přijal 

účast v habilit. komisi, doc. Krejčík připomněl jeho práci ve Vatikánu, atp.) 

 

Děkan – podle jednacího řádu VR FF a jak ukládá norma „Postup v habilitačním řízení v 

oboru Historické vědy se zaměřením na české a československé dějiny na FF UHK“  

vyhlásil hlasování ve 2 krocích: 

1. krok = hlasování o zahájení habilitačního řízení proběhne způsobem tajného hlasování 

2. krok = hlasování o sloţení habilitační komise proběhne způsobem aklamace 
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- předloţil návrh na jmenování habilitační komise v tomto sloţení: 

Předseda: prof. PhDr. František Musil, CSc. – HÚ FF UHK 

Členové: prof. PhDr. František Šmahel, DrSc. – HÚ AV ČR 

     doc. PhDr. Miloš Kouřil – FF UP Olomouc 

     doc. PhDr. Bohuslav Klíma – PdF MU Brno 

     doc. PhDr. Radoslav Fukala – HÚ FF UHK 

 

- předloţil návrh sloţení komise pro sčítaní hlasovacích lístků: 

doc. Pátková a doc. Tichý – tento návrh všichni členové VR jednohlasně schválili. 

 

ad 1. krok - po rozdání hlasovacích lístků děkan vyhlásil tajné hlasování o schválení zahájení 

habilitačního řízení dr. Krafla: 

 

Hlasování bylo tajné a hlasovací komise vyhlásila výsledek: 

18 hlasů pro  0 proti   0 se zdrţeli 

Z hlasování vyplývá, že VR souhlasí se zahájením habilitačního řízení dr. Krafla. 

 

ad 2. krok - následovně vyhlásil děkan veřejné hlasování o sloţení habilitační komise: 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

17 hlasů pro  0 proti   1 se zdrţel 

Z hlasování vyplývá, že VR schválila složení habilitační komise podle děkanem 

předloženého návrhu. 

 

 
Bod 2: akreditace společného doktorského studijního oboru „Historie – teorie a 

vzdělávání“ 
Úvodního slova se ujal doc. Felcman – ředitel Historického ústavu FF UHK, který celý 

materiál předkládá. Přiblíţil mj. význam tohoto společného projektu s Pedagogickou fakultou 

Západočeské univerzity – např. personální skladbu, profil studenta atd. Doktorské studium 

Historie - teorie a vzdělávání je koncipováno pro studenty, kteří mají zájem dalším studiem 

získat nadstandardní vědomosti v oboru zabývajícím se otázkami moţností a mezí 

historického vzdělávání, včetně přenosu nejnovějších vědeckých poznatků do výuky dějepisu. 

Zahrnuje v sobě jak teoretické, tak i aplikační problémy moderní historiografie. Důraz je 

kladen zejména na souvislosti moderní historické vědy s didaktickými aspekty, na hledání 

cest ke zvýšení kvality dějepisného vzdělávání na všech typech škol (základní, střední, střední 

odborné, vysoké školy) včetně tvorby základních pedagogických dokumentů týkajících se 

dějepisného vzdělávání, jako jsou rámcové vzdělávací programy či standardy učiva.  

Absolvent má získat postgraduálním studiem relevantní znalosti v oboru teorie a metodologie 

didaktiky historie, osvojit si základní teoretické a metodické problémy oboru, osvojit si 

znalosti informační infrastruktury oboru a schopnost ji vyuţívat. 

Diskuze: 

- prof. Wolf chce dovysvětlit, jak se budou koordinovat společné síly, kolik máme uchazečů, 

provázanost aj. 

- děkan vysvětlil financování, diplomy aj. 

- doc. Felcman vysvětlil teoreticko-historickou stránku 

-doc. Mikulecká akreditaci podpořila a přirovnala ji k meziuniverzitní spolupráci na zdejší 

FIM UHK 

-prof. Kárník kvituje doc. Gracovou jako členku oborové rady a projekt schvaluje 

-prof. Čechura – rovněţ podporuje – zkušenost u zkoušek prof. Beneše nasvědčuje, ţe je to 

dnes trend 

-prof. Zouhar – také souhlasí 

-doc. Felcman – nikde v ČR nic takového není, budeme tápat, ale obor se později vyprofiluje 
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Přistoupilo se k hlasování o schválení předloţení ţádosti akreditační komisi. 

 

Hlasování bylo veřejné, hlasovalo pouze přítomných 17 členů a proběhlo takto: 

 

15 hlasů pro  0 proti   2 se zdrţeli 

Z hlasování vyplývá, že VR souhlasí s předložením žádosti o doktorské studium oboru 

Historie – teorie a vzdělávání akreditační komisi MŠMT. 

 

 

Bod 3:  Informace o dalších připravovaných akreditacích 
 

3. 1) Žádost o akreditaci Ph.D. programu Historické vědy – obor Archeologie: 

 
Úvodního slova se ujal doc. Tichý – vedoucí Katedry archeologie FF UHK, který celý 

materiál předkládá. Přiblíţil mj. profil absolventa, cíle studia , zaměření studijního oboru atp. 

Záměrem je připravit vysoce kvalifikované znalce středoevropské archeologie, kteří budou 

schopni samostatně řešit metodologické a praktické problémy archeologovy práce . Přispět ke 

zlepšení kvalifikační struktury pracovních týmů vysokoškolských pracovišť a institucí a 

zároveň poskytovat zkušeným a kvalifikovaným archeologům z praxe moţnost dalšího 

odborného růstu. Absolvent bude vysoce kvalifikovaným odborným pracovníkem v oblasti 

archeologie. Bude schopen dobře se orientovat v dané vědní oblasti a má širší společensko-

filozofický rozhled a dokáţe samostatně řešit stanovené úkoly a umí prezentovat výsledky své 

činnosti na úrovni odpovídající moderním trendům v oblasti komunikačních technologií. 

 

Diskuze: 

-doc. Jehlička – vadí mu, ţe nemáme absolventy Mgr. a rovnou akreditujeme Ph.D. 

-dr. Grulich - činíme kvůli rostoucí konkurenci, bude obsazeno absolventy i mimo okruh naší 

univerzity 

-doc. Droberjar – souhlasí s děkanem – ač nemáme zatím svoje absolventy, jsou tam zajímavé 

předměty, které přivítají absolventi z jiných VŠ 

-prof. Stuchlík – bude členem oborové rady a vidí to jako prospěšný boj o posluchače 

-doc. Fiala – nesouhlasí s naší praxí, na jejich fakultě mají podmínku, aby se doktorské 

studium akreditovalo aţ v okamţiku existence absolventů NMgr. stupně. 

-prof. Čechura – nemůţeme směšovat domovskou fakultu a tuto věd. radu, jsem členem zde a 

mou povinností je podpořit vývoj místní univerzity 

-prof. Wolf – velmi skepticky vidí přidělování titulu Ph.D. lehce, hledejme kvalitu pro výuku 

-prof. Zouhar – uvědomme si, ţe počet doktorských programů a počet doktorandů je cesta do 

budoucnosti, pro zařazení univerzity mezi vědecké univerzity – viz tzv. Bílá kniha a návrh 

stratifikace vysokého školství 

- děkan – souhlasí a prof. Zouharovi poděkoval za jeho názor a velmi výstiţnou formulaci, se 

kterou se ztotoţňuje, akreditační materiál se připravil s ohledem na plánovanou reformu 

terciálního vzdělávání a s cílem zamezit propadu UHK mezi univerzity 2. nebo 3. kategorie 

 

Přistoupilo se k hlasování o schválení předloţení ţádosti akreditační komisi. 

 

Hlasování bylo veřejné, hlasovalo všech přítomných 18 členů a proběhlo takto: 

14 hlasů pro  4 proti   0 se zdrţeli 

 

Z hlasování vyplývá, že VR souhlasí s předložením žádosti o doktorské studium oboru 

Archeologie akreditační komisi MŠMT. 
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3. 2) Žádost o akreditaci NMgr. programu Filozofie - obor Filozofie (jazyka, mysli a 

kultury): 
 

Úvodního slova se ujal dr. Paleček – vedoucí Katedry filozofie a společenských věd FF UHK, 

který celý materiál předkládá.  Přiblíţil mj. personální podmínky a připravenost pracoviště, 

cíle a profil oboru. Cílem oboru je vychovávat odborníky v oboru filosofie, chápané ovšem 

nikoli jako izolovaný obor, ale jako obor, který je v bytostné konfrontaci s výsledky 

společenských (a také některých přírodních) věd, zejména sociologie, kulturní a sociální 

antropologie, politologie, lingvistiky, kognitivních věd ap. Důraz je kladen i na oborovou 

didaktiku a na vedení studenta k osvojení poznatků, zkušeností a dovedností v oblasti 

pedagogické praxe. Díky právě vznikajícímu centru LMS (Language–Mind-Society), pro 

jehoţ zřízení od 1.9. 2009 získala katedra grant ze strukturálních fondů EU, budou studenti 

aktivně zapojeni do interdisciplinárních projektů výzkumu a dalšího vzdělávání. Centrum 

LMS bude dále prohlubovat spolupráci, kterou Katedra filozofie a společenských věd 

navázala s  Norským centrem Excelence CSMN (Centre for the Study of Mind in Nature). 

Předpokládáme intenzivní účast norských lektorů na aktivitách centra, přednáškách a 

konferencích, včetně metodické přípravy seminářů a kolokvií. Posluchač se seznámí s 

kulturně-historickým vývojem evropského myšlení i společensko-politické problematiky.  

Absolvent získá odborné znalosti a didaktickou způsobilost pro výuku základů společenských 

věd na středních školách a víceletých gymnáziích. 
 

V diskuzi se podrobněji zabývalo tabulkou D s celkovým součtem a počtem kreditů, kdy doc. 

Fiala poţádal o doplnění poznámkou pro lepší orientaci akreditační komise. Dotaz doc. 

Fukaly se týkal dovysvětlení orientace studia na anglosaskou kulturu a garantování správnosti 

gramatiky v anglickém jazyce. 

 

Přistoupilo se k hlasování o schválení předloţení ţádosti se zapracovanými připomínkami 

akreditační komisi. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

18 hlasů pro  0 proti   0 se zdrţeli 

Z hlasování vyplývá, že VR souhlasí s předložením žádosti o magisterské studium oboru 

Filozofie (jazyka, mysli a kultury) akreditační komisi MŠMT. 
 

Děkan poděkoval za účast prof. Zouharovi, který se pro další pracovní povinnosti omluvil 

z další účasti na dnešním jednání. 

 

Bod 4 Různé: 
 
-doc. Klíma – proděkan pro zahraniční styky – představil FF UHK jako rodící se centrum 

české afrikanistiky, přičemţ se daří globalizovat naše studijní obory Katedry politologie. 

Vzpomenul např. konferenci Viva Africa, kterou jsme v dubnu pořádali s mezinárodní účastí. 

 

Děkan FF v krátkosti seznámil vědeckou radu s aktualitami a novinkami na fakultě – mj. 

relativně vysoký počet odevzdaných a získaných grantů GAČR, zařazení Ţivé archeologie a 

Východočeských listů historických mezi recenzované neimpaktované časopisy. 

V rámci Evropských strukturálních fondů jsme získali projekt Inovace studijních programů – 

nazvaný tzv. PROFFINO, jenţ nám dovolí inovovat nejstarší obory a znamená materiální  a 

technické přilepšení k rozvoji naší fakulty. 

 

Transformace UHK - na konci roku 2010 je plánován vznik dalších 2 nových fakult 

odtrţením od PdF (fakulta sociální, fakulta přírodovědnotechnická – pracovní názvy). Rektor 
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UHK má zájem o  integraci celé univerzity (sjednocení studijních předpisů, sjednocení 

informačních systémů a jednotný vizuální styl). 

 

Na závěr dr. Grulich přednesl návrh usnesení a vyzval přítomné k hlasování. 

 

Hlasování bylo veřejné, hlasovali již jen 17 přítomných členů a proběhlo takto: 

17 hlasů pro  0 proti   0 se zdrželi 

 

 

Vědecká rada jednomyslně schválila usnesení, které je součástí tohoto zápisu. 

 

 

 

 

       Mgr. Petr Grulich, Ph.D., v.r. 

        děkan FF UHK a předseda VR FF UHK 

 

 

 

 

Usnesení ze zasedání Vědecké rady FF UHK dne 15. května 2009 

 

Vědecká rada FF UHK na svém zasedání dne 15. 5. 2009: 

 

1) souhlasí se zahájením habilitačního řízení PhDr. Pavel Krafla, Dr. a souhlasí se 

sloţením habilitační komise: 

předseda: prof. PhDr. František Musil, CSc. – HÚ FF UHK 

členové: prof. PhDr. František Šmahel, DrSc. – HÚ AV ČR 

     doc. PhDr. Miloš Kouřil – FF UP Olomouc 

     doc. PhDr. Bohuslav Klíma – PdF MU Brno 

     doc. PhDr. Radoslav Fukala – HÚ FF UHK  

 

2) schvaluje předloţení ţádosti o doktorské studium oboru Historie – teorie a vzdělávání 

akreditační komisi MŠMT, se zapracováním připomínek z diskuze 

 

3) schvaluje předloţení ţádosti o doktorské studium oboru Archeologie akreditační 

komisi MŠMT, se zapracováním připomínek z diskuze 

 

4) schvaluje předloţení ţádosti o magisterské studium oboru Filozofie (jazyka, mysli a 

kultury) akreditační komisi MŠMT, se zapracováním připomínek z diskuze 
 

5) vyslechla informaci o aktuálním vývoji a akcích na UHK a na FF UHK 
 

 

 

                                                                                Mgr. Petr Grulich, Ph.D., v.r. 

                                                                                      děkan FF UHK a předseda VR FF UHK 

 

 

 

Zapsala: Ilona Krausová 

 

V Hradci Králové 15. 5. 2009 


